
On taas tullut aika rauhoittua joulunviettoon tapahtumarikkaan vuoden jälkeen. Toivon, että jokaisella teistä 
on mahdollisuus hiljentyä ja nauttia joulusta yhdessä läheisten kanssa.

Kuluneen vuoden aikana on tapahtunut paljon. Olen todella kiitollinen siitä, että saan toimia eduskunnassa juuri inkoolaisena
kansanedustajana. Pienten uusmaalaisten kuntien ääni jäisi muuten todella vähäiseksi valtakunnan politiikassa.

Mikäli katsomme valtakunnan politiikan keskeisimpiä aiheita, liittyvät ne talouteen, turvallisuus- ja ulkopolitiikkaan ja sosiaali- ja
terveyspalveluiden saatavuuteen. Suomen taloustilanne on heikko ja siksi on valtakunnallisesti päätetty tehdä useita
sopeuttamistoimia. Ne eivät ole koskaan mukavia. Itse toivon kuitenkin, että me pääsisimme voimakkaammin rakentamaan
kasvua. Se edellyttää lisää yrittäjyyttä ja investointeja Suomeen. Ensi keväänä onkin tarkoituksena kertoa uusista talouskasvua
vauhdittavista toimista. Niitä tarvitsemme, samoin kuin tulevaisuudenuskoa. 

Ulko- ja turvallisuuspoliittinen tilanne on ollut politiikan keskiössä sen jälkeen, kun Venäjä aloitti järkyttävän sodan Ukrainassa.
Tällä viikolla julkaistiin ensimmäinen Nato-ajan puolustuspoliittinen selonteko, joka korostaa meidän tarvettamme varautua
erilaisiin kriiseihin ja tätä myös teemme panostamalla enemmän puolustukseen.

Sote-asiat herättävät huolta valtakunnallisesti, mutta ennen kaikkea paikallisesti. Olen iloinen siitä, että eduskunta hyväksyi
loppuvuodesta lasten ja nuorten terapiatakuun. Hallitus lähtee myös valtakunnallisesti edistämään omalääkärihanketta.
Omalääkäritoimintamallia toivoisin myös Inkooseen.

Olen huolissani Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen toiminnasta. Nyt yleinen linja on ollut se, että Espoo vie ja muut vikisevät.
Olen iloinen siitä, että me saamme pitää oman lähiterveysaseman Inkoossa sekä siitä, että ensi kevääksi on luvattu parannusta
koulupsykologiresursseihin. Huolta herättää kuitenkin ennaltaehkäisevät palvelut sekä se, miten meidän
ambulanssiresurssiemme kanssa käy, joita halutaan karsia ja toki myös se, mitä palveluita Inkoon lähiterveysasemalle jää. 
HUS on tehnyt seudullamme ikävää keskittämispolitiikkaa Raaseporin ja Lohjan sairaaloiden suhteen. Itse en ole siinä
päätöksenteossa mukana, mutta mielestäni Lohjan synnytysosaston lakkauttaminen oli todella kohtuuton. Sote-asioiden
suhteen kamppailu tulee siis jatkumaan.

Mutta takaisin Inkooseen. Kyllä kansanedustajana pystyy myös vaikuttamaan paikallisiin asioihin. Ensi vuonna tullaan
rakentamaan Bollstantien parannus sekä parantamaan Bollstantien risteystä. Tähteläntien risteyksen suunnittelu sai rahoitusta
kuin myös Joddbölen alueen kehittäminen Länsi-Uudenmaan kauppakamarin toimesta. Myös rantaradan määrärahoja
korotettiin 80 miljoonaan euroon tämän vuoden talousarvion yhteydessä. Ensi vuonna tullaan myös parantamaan Stenbrontietä.
Liikennehankkeet ovatkin tärkeitä ja itse jatkan ennen kaikkea kantatie 51:n ja rantaradan edistämistä. 

Inkoossakin tapahtuu paljon. Koska valtion taloustilanne heijastuu myös kuntiin, pitää meidän siksi Inkoossakin noudattaa
tiukempaa talouslinjaa tulevien vuosien aikana. Mutta se ei saa estää kaikkea strategista kehittämistä. Esimerkiksi
joukkoliikennematkustajamäärät ovat kasvussa. Tästä on pidettävä kiinni. Alkuvuodesta saamme myös tietää, toteutuuko Inkoon
kulttuurikeskushanke. Inkoon torihanke valmistuu ensi kesäksi ja se on herättänyt jonkin verran keskustelua. Hanke on osa
laajempaa kokonaisuutta, johon kuuluvat myös liikennejärjestelyt torialueella. Uusi torialue on myös osa Inkoon rantaraittia.
Ideana on elävöittää Inkoon keskustaa enemmän ja näin houkutella lisää vierailijoita Inkooseen.

Se, mikä puhututtaa monia Inkoossa, on Joddbölen kehittäminen. On ymmärrettävää, että iso investointi herättää keskustelua.
Alkuvuodesta Joddbölen kaavaehdotus on nähtävillä, samoin ympäristövaikutusten arvioinnin seuraava vaihe. Kannustan teitä
tutustumaan materiaaliin sekä osallistumaan niihin yleisötilaisuuksiin, joita järjestetään.

Inkoossa on paljon, mistä voi olla ylpeä, kuten meidän luontomme, saaristo, hyvät koulut ja ennaltaehkäisevät palvelut. Juuri
ennaltaehkäiseviin palveluihin toivon, että voimme panostaa jatkossa enemmän. Väestömme ikääntyy ja mielestäni meidän tulisi
kehittää juuri ikäihmisten arjen tukea. Lasten ja nuorten suhteen pidän tärkeänä juuri koulujen ja varhaiskasvatuksen resursseja.
Meillä oli muutama vuosi sitten haasteita saada osaajia töihin varhaiskasvatukseen, mutta tilanne on saatu paremmaksi. 
Inkoon kannattaa profiloitua hyvinvointiin panostavana kuntana, koska tästä monella suomalaisella on suuri huoli.

Nyt on kuitenkin aika rauhoittua joulunviettoon. Haluan omasta puolestani toivottaa sinulle rauhallista joulua 
ja onnellista uutta vuotta 2025!
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Det är återigen dags att varva ner och fira jul efter ännu ett händelserikt år. Jag hoppas att var och en av er har 
möjligheten att ta det lugnt och njuta av julen tillsammans med era nära och kära. Under det gångna året har mycket hänt.
Jag är väldigt tacksam över att få arbeta i riksdagen som riksdagsledamot från Ingå. Små nyländska kommuners röst skulle
annars bli väldigt svag i rikspolitiken.
 
Om vi ser på rikspolitikens mest centrala ämnen handlar de om ekonomi, säkerhets- och utrikespolitik samt tillgång till social-
och hälsovårdstjänster. Finlands ekonomiska situation är svag, och därför har det fattats beslut om flera anpassningsåtgärder
på nationell nivå. Sådana åtgärder är aldrig enkla. Jag hoppas dock att vi nu mer kan fokusera på tillväxt. Det kräver fler
företagare och investeringar till Finland. Inkommande vår är det också tänkt att regeringen presenterar nya åtgärder för att
främja ekonomisk tillväxt, vilket vi verkligen behöver. Vi och Finland behöver framtidstro. 
 
Säkerhets- och utrikespolitiken har legat i fokus sedan Ryssland inledde det fruktansvärda kriget i Ukraina. Den här veckan
publicerades den första försvarspolitiska redogörelsen under Finlands Nato-medlemskap, som betonar vårt behov av att vara
förberedda på olika kriser, vilket vi också gör genom att satsa mer på försvaret.
 
Social- och hälsovårdsfrågor väcker oro både nationellt och lokalt. Jag är själv glad över att riksdagen i slutet av året godkände
terapigarantin för barn och unga. Regeringen kommer också att nationellt främja projektet om den så kallade
husläkarmodellen. Jag hoppas att en sådan modell även kan införas i Ingå.
 
Jag är däremot oroad över Västra Nylands välfärdsområdes verksamhet. Just nu är det allmänna intrycket att Esbo leder och
de andra får finna sig i det. Men en del vinster har det också blivit för oss mindre kommuner. Jag är glad att vi får behålla vår
närhälsovårdscentral i Ingå och att förbättringar för skolpsykologresurser har utlovats till våren. Däremot väcker den
förebyggande vården och framtiden för ambulansresurserna oro, då dessa riskerar att skäras ner. Samtidigt undrar man vilka
tjänster som kommer att finnas kvar på Ingås närhälsovårdscentral. På regionalnivå har HUS bedrivit en tråkig
centraliseringspolitik gällande sjukhusen i Raseborg och Lojo. Jag deltar inte i beslutsfattandet där, men jag tycker att
nedläggningen av förlossningsavdelningen i Lojo var väldigt orimlig. Kampen om social- och hälsovårdsfrågorna kommer
alltså att fortsätta.
 
Men tillbaka till Ingå. Som riksdagsledamot kan man även påverka lokala frågor. Nästa år kommer Bollstavägens korsning att
förbättras. Planeringen av korsningen vid Täktervägen har fått finansiering, likaså utvecklingen av området i Joddböle med
hjälp av Västra Nylands handelskammare. Även anslagen för kustbanan har höjts till 80 miljoner euro i årets budget. Likaså
ska Stenbrovägen förbättras. Trafikprojekten är viktiga, och jag fortsätter att främja främst stamväg 51 och kustbanan.
 
Det händer mycket i Ingå. När statens ekonomiska situation är svår påverkar det kommunerna. Även vi i Ingå måste arbeta
med en stramare budget de kommande åren. Men det får inte hindra all strategisk utveckling. Till exempel ökar antalet
passagerare inom kollektivtrafiken och därför ska vi fortsätta satsa på kollektivtrafiken. I början av året får vi också veta om
projektet för ett kulturcentrum i Ingå kan genomföras. Torgprojektet i Ingå färdigställs nästa sommar och har väckt en del
debatt. Projektet är en del av ett större helhet som även innefattar trafikarrangemang på torgområdet. Det nya torget
kommer också vara en del av Ingås strandstråk. Tanken är att göra Ingå centrum mer levande och därmed locka fler 
besökare till orten.
 
Något som många i Ingå diskuterar är utvecklingen av Joddböle. Det är förståeligt att en stor investering väcker debatt. I
början av året kommer detaljplanförslaget för Joddböle att vara till påseende, liksom nästa fas av
miljökonsekvensbedömningen. Jag uppmuntrar er att ta del av materialet och delta i de allmänna mötena som ordnas.
 
I Ingå finns mycket att vara stolt över, som vår natur, skärgård, bra skolor och förebyggande tjänster. Jag hoppas att vi kan
satsa ännu mer på de förebyggande tjänsterna i framtiden. Vår befolkning åldras, och jag anser att vi borde utveckla stöd
som underlättar vardagen för äldre. För barn och unga är det viktigt att satsa på resurser för skolor och småbarnspedagogik.
För några år sedan hade vi utmaningar med att hitta personal till småbarnspedagogiken, men situationen har förbättrats.
Ingå borde profilera sig som en kommun som satsar på välmående, 
eftersom detta är något många finländare oroar sig för.
 
Nu är det dock dags att fira jul. Jag vill önska dig en fridfull jul och ett gott nytt år 2025!
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